
INTERVIU

Arhitectul şef al Chitilei 
Elena Violeta Andrei 
vorbeşte despre viitorul 
aspect al oraşului şi 
despre urbanismul civic, 
interactiv. 

Şcoala Gimnazială 
“ Profesor Ion Vişoiu” 
va derula proiecte 
educaţionale împreună 
cu Ambasada Statelor 
Unite.

UMANITAR
Povestea unei jurnaliste 
de succes care s-a dedicat 
proiectelor sociale şi 
educaţiei pentru 
sănătate.
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MAGAZINUL 
LIDL-CHITILA

O veste bună pentru 
chitileni: din data de 8 
Martie se va redeschide 
magazinul Lidl din 
centrul oraşului, după 
finalizarea lucrărilor de 
extindere şi 
reamenajare. Magazinul 
Lidl își va întâmpina 
clienții din Chitila cu un 
nou aspect, mai modern 
și mai apropiat de 
dorințele lor, cu un nou 
design monocromatic 
special, ce conţine 
alături de elemente 
imagistice de ambient și 
mesaje volumetrice 
decorative, dar şi cu o 
reamenajare a grupelor 
de marfă ce face mai 
comod accesul la 
produse.
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SE DISTRIBUIE GRATUIT

Un club sportiv pentru un oraș european

O primăvară 
de retrăit!
8 Martie este o zi plină de feminitate, zâmbete și căldură sufletească. Acum, 
sărbătorim cele mai frumoase și importante ființe de pe pământ, o dată cu 
ziua primăverii, într-un simbol al celei mai delicate renașteri. Mame, soții, 
iubite, surori, colege, pentru toate doamnele minunate din viața noastră, în 
această zi specială, trebuie să avem un gând frumos de transmis. Un gând de 
respect, de tandrețe și iubire, de grijă părintească ori de aducere aminte. 
Vă doresc, distinse doamne și domnișoare, să fiți înconjurate de căldură, de 
tandrețe și dragoste, de înțelepciune, de zâmbete de copii, de bunăstare și 
sănătate și să aveți parte de o primavară plină de iubire și armonie pe care să 
o retrăiți mereu și vă aduc în dar un gând bun și un mărțișor simbolic, care să 
zăbovească cât mai mult în sufletul vostru.
Emilian Oprea, primar Chitila

Clubul Sportiv Chitila a 
împlinit un an de la 
primul său pas în lume: 
decizia de înființare 
emisă de Consilul Local 
la inițiativa primarului 
Emilian Oprea. Clubul 
are deja patru secții și 
va avea tot mai multe, 
are o bază materială de 
invidiat, care se tot 
mărește, i s-au alăturat 
nume grele ale 
sportului românesc, 
actuali antrenori de 

valoare, organizează 
turnee și obține succese 
peste succese în 
competiții. Peste toate, 
însă, clubul este un 
rezervor de 
performanță, de mișcare 
și sănătate pentru 
întregul oraș, pentru toți 
copiii și tinerii Chitilei. 
Despre toate acestea și 
despre proiectele de 
viitor într-o discuție cu 
directorul clubului, 
Diana Sandu.

EDUCAŢIE

EDIȚIE SPECIALĂ DE ZIUA FEMEII
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Proiecte pentru primăvară 

Așa cum puteți constata cu toții, dezvoltarea orașului nostru este 
un proces continuu, iar analizele făcute pentru a vedea ce putem 
realiza în anul 2017 îmi confirmă că suntem pe drumul cel bun

Dragii mei,

Am primit și analizat 
situația priorităților 
Primăriei Chitila pentru 
perioada imediat următoare 
și pot să vă spun că două 
dintre acestea sunt cele pe 
care va trebui să ne 
concentrăm atenția și care 
reprezintă adevărate 
provocări pentru regiunea 
București - Ilfov: este vorba 
de Planul de Management al 
Deșeurilor și de înființarea 
Autorității Metropolitane de 
Transport. Legat de primul 
obiectiv, ne confruntăm, se 
știe, cu această problemă 
care ne afectează destul de 
serios: a rampelor de 
depozitare a deșeurilor din 
jurul Capitalei. Este 
problema gropii Iridex, 
căreia Ministerul Mediului îi 
închide câteva celule de 
depozitare și îi restrânge 
activitatea, a gropii de la 
Glina, dar și a celei de la 
Vidra, care nu funcționează 
cu respectarea normelor 
europene de mediu. La 
această situație trebuie ca 
Bucureștiul și Ilfovul să 
coopereze la găsirea unei 
soluții. Fie că va fi vorba de 
un incinerator, cum se 
vorbea cu vreo cinci ani în 
urmă, fie de alte soluții 
rentabile (finanțate, desigur, 
din fonduri europene), de 
gazeificare sau de soluții cu 
plasmă care să transforme 

gunoiul rămas nesortat în 
energie, va trebui găsită 
rapid o soluție pentru a se 
stopa poluarea zonelor 
rezidențiale cu care ne 
confruntăm acum. Accentul 
se va pune, bineînțeles, pe 
colectarea selectivă și 
absolut toți, și cetățenii din 
București și cei din llfov, vor 
trebui să înțeleagă că 
suntem mult în urma țărilor 
civilizate la acest capitol și 
dacă nu vom trece repede la 
colectarea selectivă ne va 
costa pe fiecare enorm. Ca 
să vă dau un exemplu, îmi 
aduc aminte că prin anul 
2000, am fost în vizită la 
rudele soției mele, în Suedia 
și am fost uimit văzând că 
ei, la bloc, colectau selectiv 
pet-urile, hârtia, sticla și 
metalul, iar dacă nu făceau 
asta, primăria le percepea o 
taxă suplimenatră, de trei 
ori mai mare decât taxa 
normală. Noi, acum, la 17 
ani distanță, abia începem 
să înțelegem și să facem un 
fel de colectare selectivă, 
măcar parțială, cu 
materialele reciclabile 
adunate într-un recipient 
separat și materiale 
organice într-un altul. 
Trebuie ca toți, de la 
cetățeni la prestatori, să 
facem eforturi în acest sens, 
să înțelegem că nu mai 
putem continua să aruncăm 
gunoiul la întâmplare și că 
trebuie să trecem rapid la 

colectare selectivă, fiindcă 
altfel vor veni sancțiuni de 
la Comisia Europeană care 
vor crește foarte mult prețul 
salubrizării și cel care va 
suferi profund va fi 
buzunarul fiecărui cetățean.
Legat de Autoritatea 
Metropolitană de Transport, 
aceasta a lansat în dezbatere 
publică Planul de Mobilitate 
Urbană Durabilă care poate 
fi consultat pe internet și 
care precizează modul de 
dezvoltare pe termen lung a 
întregii zone, cu soluții 
moderne de transport, care 
să asigure deplasarea rapidă 
a cetățenilor, apelând cât de 
mult posibil la mijloace de 
transport  în comun 
interconectate. Potrivit 
Planului, locuitorii Chitilei 
vor avea legături directe cu 
stațiile de metrou 
Laminorului și Bazilescu, 
cartierul Militari și stația 
Apusului, dar și cu 
Aeroportul Otopeni - prin 
Mogoșoaia - și cu orașul 
Buftea. În plus, Planul ne 
permite nouă să accesăm și 
fonduri europene pentru a 
demara construcția 
pasajului suprateran pe care 
l-am proiectat pentru strada 
Castanilor, un obiectiv de 
real interes pentru Chitila, a 
cărui finanțare era 
condiționată de 
introducerea într-un plan de 
mobilitate urban al regiunii, 
ceea ce am făcut acum. 

Planul de Mobilitate 
prevede și realizarea de 
piste de biciclete pe 
traseele Chitila - 
Mogoșoaia, piste pe care 
noi vrem să le extindem și 
către zona de agrement a 
orașului nostru, până la 
pădurea Râioasa. De 
asemenea, până la 
realizarea efectivă a 
proiectelor de mobilitate 
urbană, noi vom demara 
un program de transport 
propriu intern, pe care sper 
să îl putem implementa 
până la 1 iunie, astfel încât 
chitilenii să poată ajunge 
rapid la legăturile de 
transport cu Bucureștiul, 
dar și să se poată deplasa 
dintr-o zonă a Chitilei în 
alta. Fiindcă nu toată 
lumea are autoturism, nu 
toți merg cu bicicleta, sunt 
și persoane vârstnice și 

toată lumea trebuie să aibă 
și posibilități alternative de 
deplasare. În luna aprilie 
probabil că vom avea 
licitația publică pentru 
acest proiect și către 
sfârșitul lunii mai vom avea 
operațional și programul 
de transport public intern. 
Să nu uităm că suntem o 
comunitate unită, 
puternică, că merităm să 
avem un oraș cu adevărat 
european și că doar 
împreună putem ajunge 
acolo unde ne propunem. 
Vă invit să îmi transmiteți 
părerile, preocupările și 
problemele voastre legate 
de comunitatea noastră, 
direct pe adresa de e-mail 
sau la audiențele din 
fiecare marți.

Cu drag,
Emilian Oprea

Întălnire cu primarul tău

Chitila va avea legătură 
directă cu aeroportul

Planul de Mobilitate Urbană Durabilă va realiza pentru București și 
Ilfov, un sistem de transport eficient, integrat, durabil și modern
Planul de Mobilitate Urbană 
Durabilă este conceput astfel încât 
să răspundă necesității de a 
proteja mediul înconjurător și de a 
îmbunătăți calitatea vieții în 
rândul locuitorilor din București și 
din zonele limitrofe Capitalei, mai 
ales că, în prezent, zona vizată se 
confruntă cu o situație 
îngrijorătoare în ceea ce privește 
poluarea fonică, a aerului și a apei. 
De altfel, PMUD este o condiție 
obligatorie pentru accesarea de 
fonduri europene în perioada de 
până în 2020, prin Programul 
Operațional Regional și 
Programul Operațional 
Infrastructură Mare și el va fi 
corelat cu Masterplanul General 
de Transport, cu Planul de 
Urbanism General și cel de 
dezvoltare regională, pentru a 
promova dezvoltarea economică, 
socială și teritorială și a asigura o 
bună calitate a vieții. Foarte 
important, însă, este prevăzut ca 
PMUD să fie corelat și cu 
strategiile locale de dezvoltare 
urbană și cu cele sectoriale de: 
servicii sociale, sănătate, educație, 
crearea de locuri de muncă și 

dezvoltare economică locală, așa 
cum este cazul orașului Chitila. 
Conform PMUD, în perioada 
2016-2030, în regiunea București-
Ilfov se vor investi 3,5 miliarde de 
euro de la bugetul de stat și din 
fonduri europene pentru 
proiectele dezvoltate de 
autoritățile locale pentru 
transportul public de suprafață, 
managementul traficului, 
infrastructura de biciclete etc.
Într-o primă etapă se va înființa 
Autoritatea de Transport 
Metropolitan București, care va 
demara foarte rapid un nou 
program de transport public în 
Județul Ilfov. Acesta cuprinde 
reabilitarea și extinderea rețelei de 
drumuri, inclusiv drumuri 
județene, crearea de piste și 
facilități pentru biciclete, dar și de 
spații pietonale, precum și 
dezvoltarea rețelei pentru 
transportul rapid (benzi dedicate, 
modernizarea rețelei de troleibuze 
și a stațiilor, achiziția de noi 
autobuze).
Pentru legăturile Chitilei cu liniile 
de metrou, PMUD a prevăzut 
patru trasee. Două din Militari-

În exercitarea atribuțiilor ce îi 
revin, Poliția Locală cooperează cu 
unitățile, respectiv cu structurile 
teritoriale ale Poliției Române, ale 
Jandarmeriei Române, ale Poliției 
de Frontieră Române și ale 
Inspectoratului General pentru 
Situații de Urgență, cu celelalte 
autorități ale administrației 
publice centrale și locale și 

colaborează cu organizații 
neguvernamentale, precum și cu 
persoane fizice și juridice, în 
condițiile legii. În cadrul poliției 
locale funcționează un dispecerat 
având drept scop comunicarea cu 
structurile teritoriale, coordonarea 
activității personalului, preluarea 
sesizărilor și dirijarea echipajelor 
la solicitările cetățenilor. Pentru 

Știri

Informare impozite şi taxe 2017
Serviciul Impozite și Taxe al Primăriei Chitila precizează în legătură cu 
impozitele și taxele datorate de cetățeni: 
Pentru clădiri nerezidențiale sau mixte. Persoanele fizice care dețin în 
proprietate clădiri nerezidențiale (clădiri care au altă destinație decât clădiri de 
locuit) sau mixte (clădiri folosite atât în scop rezidențial, cât și nerezidențial) au 
avut obligația de a depune declarații până la data de 31 mai 2016. În cazul în care 
nu s-au depus declarațiile până la termenul menționat, se va aplica cota de 
impozitare de 2% asupra valorii impozabile calculată pentru clădirile 
rezidențiale.
Pentru proprietarii de clădiri care și-au racordat imobilele la 
instalații. Deținătorii de clădiri încadrate la clădiri fără instalații și care au făcut 
lucrări prin care au dotat clădirile cu toate cele patru instalații, respectiv 
instalație de încălzire, de apă din rețeaua publică sau în sistem propriu, 
canalizare și electrică au obligația de a depune la organul fiscal o declarație 
rectificativă în termen de 30 de zile de la finalizarea respectivelor lucrări. 
Serviciul Impozite și Taxe își are sediul la adresa Șos. Banatului 109A (vis-a-vis 
de Casa de Cultură Tudor Arghezi). 

creșterea siguranței și prevenirii 
criminalității stradale, apărarea 
proprietății publice și private, a fost 
implementat cu succes sistemul 
video stradal, proiect administrat de 
poliția locală. Având în vedere 
activitatea colegelor noastre care 
gestionează cu deplin 
profesionalism dispeceratul și 
sistemul video al orașului, pe care o 
apreciem la adevărata ei valoare, le 
mulțumim pentru grija manifestată 
față de noi și de bunul mers al 
lucrurilor din orașul nostru și le 

transmitem cu drag o urare de LA 
MULȚI ANI cu ocazia zilei de 8 
Martie!
LA MULȚI ANI TUTUROR 
DOAMNELOR ȘI 
DOMNIȘOARELOR!

Păcii prin Iuliu Maniu, Roșu, 
Chiajna, Dragomirești, cu capătul la 
Primăria Chitila, respectiv prin 
Rudeni până la Căminul Cultural, și 
două trasee de la metrou Parc 
Bazilescu: unul pe la UTREC, 
Romceram, Lidl, apoi pe la Parcul 
Dendrologic prin Mogoșoaia până 
în Otopeni, cu legătură directă la 
Aeroportul Internațional Henri 
Coandă și unul până la Buftea cu 
capătul la Penny Market.

Sistem propriu de transport 
public intern

Edilii Chitilei au demarat, corelat 
cu Planul de Mobilitate Urbană, 
noul proiect care va asigura în 
curând cetățenilor un sistem 
propriu de transport public intern. 
După punerea sa în stare 
operațională, ce se speră că va avea 
loc în cursul lunii mai 2017, 
sistemul de transport public 
chitilean va fi unul dintre cele mai 
importante proiecte realizate de 
administrația publică locală, căci va 
asigura deplasarea în condiții de 
siguranță a locuitorilor orașului 
Chitila către obiective de interes și 
culturale, către zona comercială și 
cea industrială, către locurile de 

muncă dar și, lucru foarte 
important, legăturile rapide cu 
stațiile de pe magistrala de metrou 
și cu nodurile de transport către 
centrul Capitalei, către orașele din 
jur, dar și către Aeroportul 
Internațional Otopeni.
Într-o primă fază au fost gândite 
două trasee circulare cu puncte de 
plecare-sosire din centru, de la 
complexul rezidențial și magazinul 
Lidl. Un traseu către Parcul 
Dendrologic, pe Păcii, apoi Troiței, 
cu trecere prin Cartierul Tineret, 
întoarcere pe Islaz, pe la Lac de 
Nuferi și un altul către centură, 
apoi pe Strada Cartierului, pe lângă 
UM, prin Rudeni, până la Integra, 
cu acces către zona platformelor 
industriale, apoi la Nicolae Bălcescu 
și la Cartierul Tineret 3, cu retur pe 
la Gara Chitila.
Proiectul se află în acest moment în 
procedură de analiză și licitare, 
stațiile au fost fixate, urmând să fie 
decis și efectivul parcului circulant 
și să fie stabilit și intervalul de 
circulație al autovehiculelor, 
precum și frecvența la orele de vârf. 
Edilii speră ca până la sfârșitul lunii 
mai sau începului lui iunie, noul 
serviciu de transport chitilean să 
intre în funcțiune.

POLIȚIA LOCALĂ CHITILA
Serviciu public în slujba cetăţenilor

Programul de lucru cu publicul este luni 830-1630, marți 830-
1630; miercuri  830-1830, joi 830-1630, vineri 830-1430. 
Date contact: telefon 021.436.30.09, fax 0372.00.32.71, mail: 
impozitesitaxe@primariachitila.ro.
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Dragii mei,
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și pot să vă spun că două 
dintre acestea sunt cele pe 
care va trebui să ne 
concentrăm atenția și care 
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rapid o soluție pentru a se 
stopa poluarea zonelor 
rezidențiale cu care ne 
confruntăm acum. Accentul 
se va pune, bineînțeles, pe 
colectarea selectivă și 
absolut toți, și cetățenii din 
București și cei din llfov, vor 
trebui să înțeleagă că 
suntem mult în urma țărilor 
civilizate la acest capitol și 
dacă nu vom trece repede la 
colectarea selectivă ne va 
costa pe fiecare enorm. Ca 
să vă dau un exemplu, îmi 
aduc aminte că prin anul 
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rudele soției mele, în Suedia 
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Urbană Durabilă care poate 
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care precizează modul de 
dezvoltare pe termen lung a 
întregii zone, cu soluții 
moderne de transport, care 
să asigure deplasarea rapidă 
a cetățenilor, apelând cât de 
mult posibil la mijloace de 
transport  în comun 
interconectate. Potrivit 
Planului, locuitorii Chitilei 
vor avea legături directe cu 
stațiile de metrou 
Laminorului și Bazilescu, 
cartierul Militari și stația 
Apusului, dar și cu 
Aeroportul Otopeni - prin 
Mogoșoaia - și cu orașul 
Buftea. În plus, Planul ne 
permite nouă să accesăm și 
fonduri europene pentru a 
demara construcția 
pasajului suprateran pe care 
l-am proiectat pentru strada 
Castanilor, un obiectiv de 
real interes pentru Chitila, a 
cărui finanțare era 
condiționată de 
introducerea într-un plan de 
mobilitate urban al regiunii, 
ceea ce am făcut acum. 

Planul de Mobilitate 
prevede și realizarea de 
piste de biciclete pe 
traseele Chitila - 
Mogoșoaia, piste pe care 
noi vrem să le extindem și 
către zona de agrement a 
orașului nostru, până la 
pădurea Râioasa. De 
asemenea, până la 
realizarea efectivă a 
proiectelor de mobilitate 
urbană, noi vom demara 
un program de transport 
propriu intern, pe care sper 
să îl putem implementa 
până la 1 iunie, astfel încât 
chitilenii să poată ajunge 
rapid la legăturile de 
transport cu Bucureștiul, 
dar și să se poată deplasa 
dintr-o zonă a Chitilei în 
alta. Fiindcă nu toată 
lumea are autoturism, nu 
toți merg cu bicicleta, sunt 
și persoane vârstnice și 

toată lumea trebuie să aibă 
și posibilități alternative de 
deplasare. În luna aprilie 
probabil că vom avea 
licitația publică pentru 
acest proiect și către 
sfârșitul lunii mai vom avea 
operațional și programul 
de transport public intern. 
Să nu uităm că suntem o 
comunitate unită, 
puternică, că merităm să 
avem un oraș cu adevărat 
european și că doar 
împreună putem ajunge 
acolo unde ne propunem. 
Vă invit să îmi transmiteți 
părerile, preocupările și 
problemele voastre legate 
de comunitatea noastră, 
direct pe adresa de e-mail 
sau la audiențele din 
fiecare marți.

Cu drag,
Emilian Oprea

Întălnire cu primarul tău

Chitila va avea legătură 
directă cu aeroportul

Planul de Mobilitate Urbană Durabilă va realiza pentru București și 
Ilfov, un sistem de transport eficient, integrat, durabil și modern
Planul de Mobilitate Urbană 
Durabilă este conceput astfel încât 
să răspundă necesității de a 
proteja mediul înconjurător și de a 
îmbunătăți calitatea vieții în 
rândul locuitorilor din București și 
din zonele limitrofe Capitalei, mai 
ales că, în prezent, zona vizată se 
confruntă cu o situație 
îngrijorătoare în ceea ce privește 
poluarea fonică, a aerului și a apei. 
De altfel, PMUD este o condiție 
obligatorie pentru accesarea de 
fonduri europene în perioada de 
până în 2020, prin Programul 
Operațional Regional și 
Programul Operațional 
Infrastructură Mare și el va fi 
corelat cu Masterplanul General 
de Transport, cu Planul de 
Urbanism General și cel de 
dezvoltare regională, pentru a 
promova dezvoltarea economică, 
socială și teritorială și a asigura o 
bună calitate a vieții. Foarte 
important, însă, este prevăzut ca 
PMUD să fie corelat și cu 
strategiile locale de dezvoltare 
urbană și cu cele sectoriale de: 
servicii sociale, sănătate, educație, 
crearea de locuri de muncă și 

dezvoltare economică locală, așa 
cum este cazul orașului Chitila. 
Conform PMUD, în perioada 
2016-2030, în regiunea București-
Ilfov se vor investi 3,5 miliarde de 
euro de la bugetul de stat și din 
fonduri europene pentru 
proiectele dezvoltate de 
autoritățile locale pentru 
transportul public de suprafață, 
managementul traficului, 
infrastructura de biciclete etc.
Într-o primă etapă se va înființa 
Autoritatea de Transport 
Metropolitan București, care va 
demara foarte rapid un nou 
program de transport public în 
Județul Ilfov. Acesta cuprinde 
reabilitarea și extinderea rețelei de 
drumuri, inclusiv drumuri 
județene, crearea de piste și 
facilități pentru biciclete, dar și de 
spații pietonale, precum și 
dezvoltarea rețelei pentru 
transportul rapid (benzi dedicate, 
modernizarea rețelei de troleibuze 
și a stațiilor, achiziția de noi 
autobuze).
Pentru legăturile Chitilei cu liniile 
de metrou, PMUD a prevăzut 
patru trasee. Două din Militari-

În exercitarea atribuțiilor ce îi 
revin, Poliția Locală cooperează cu 
unitățile, respectiv cu structurile 
teritoriale ale Poliției Române, ale 
Jandarmeriei Române, ale Poliției 
de Frontieră Române și ale 
Inspectoratului General pentru 
Situații de Urgență, cu celelalte 
autorități ale administrației 
publice centrale și locale și 

colaborează cu organizații 
neguvernamentale, precum și cu 
persoane fizice și juridice, în 
condițiile legii. În cadrul poliției 
locale funcționează un dispecerat 
având drept scop comunicarea cu 
structurile teritoriale, coordonarea 
activității personalului, preluarea 
sesizărilor și dirijarea echipajelor 
la solicitările cetățenilor. Pentru 

Știri

Informare impozite şi taxe 2017
Serviciul Impozite și Taxe al Primăriei Chitila precizează în legătură cu 
impozitele și taxele datorate de cetățeni: 
Pentru clădiri nerezidențiale sau mixte. Persoanele fizice care dețin în 
proprietate clădiri nerezidențiale (clădiri care au altă destinație decât clădiri de 
locuit) sau mixte (clădiri folosite atât în scop rezidențial, cât și nerezidențial) au 
avut obligația de a depune declarații până la data de 31 mai 2016. În cazul în care 
nu s-au depus declarațiile până la termenul menționat, se va aplica cota de 
impozitare de 2% asupra valorii impozabile calculată pentru clădirile 
rezidențiale.
Pentru proprietarii de clădiri care și-au racordat imobilele la 
instalații. Deținătorii de clădiri încadrate la clădiri fără instalații și care au făcut 
lucrări prin care au dotat clădirile cu toate cele patru instalații, respectiv 
instalație de încălzire, de apă din rețeaua publică sau în sistem propriu, 
canalizare și electrică au obligația de a depune la organul fiscal o declarație 
rectificativă în termen de 30 de zile de la finalizarea respectivelor lucrări. 
Serviciul Impozite și Taxe își are sediul la adresa Șos. Banatului 109A (vis-a-vis 
de Casa de Cultură Tudor Arghezi). 

creșterea siguranței și prevenirii 
criminalității stradale, apărarea 
proprietății publice și private, a fost 
implementat cu succes sistemul 
video stradal, proiect administrat de 
poliția locală. Având în vedere 
activitatea colegelor noastre care 
gestionează cu deplin 
profesionalism dispeceratul și 
sistemul video al orașului, pe care o 
apreciem la adevărata ei valoare, le 
mulțumim pentru grija manifestată 
față de noi și de bunul mers al 
lucrurilor din orașul nostru și le 

transmitem cu drag o urare de LA 
MULȚI ANI cu ocazia zilei de 8 
Martie!
LA MULȚI ANI TUTUROR 
DOAMNELOR ȘI 
DOMNIȘOARELOR!

Păcii prin Iuliu Maniu, Roșu, 
Chiajna, Dragomirești, cu capătul la 
Primăria Chitila, respectiv prin 
Rudeni până la Căminul Cultural, și 
două trasee de la metrou Parc 
Bazilescu: unul pe la UTREC, 
Romceram, Lidl, apoi pe la Parcul 
Dendrologic prin Mogoșoaia până 
în Otopeni, cu legătură directă la 
Aeroportul Internațional Henri 
Coandă și unul până la Buftea cu 
capătul la Penny Market.

Sistem propriu de transport 
public intern

Edilii Chitilei au demarat, corelat 
cu Planul de Mobilitate Urbană, 
noul proiect care va asigura în 
curând cetățenilor un sistem 
propriu de transport public intern. 
După punerea sa în stare 
operațională, ce se speră că va avea 
loc în cursul lunii mai 2017, 
sistemul de transport public 
chitilean va fi unul dintre cele mai 
importante proiecte realizate de 
administrația publică locală, căci va 
asigura deplasarea în condiții de 
siguranță a locuitorilor orașului 
Chitila către obiective de interes și 
culturale, către zona comercială și 
cea industrială, către locurile de 

muncă dar și, lucru foarte 
important, legăturile rapide cu 
stațiile de pe magistrala de metrou 
și cu nodurile de transport către 
centrul Capitalei, către orașele din 
jur, dar și către Aeroportul 
Internațional Otopeni.
Într-o primă fază au fost gândite 
două trasee circulare cu puncte de 
plecare-sosire din centru, de la 
complexul rezidențial și magazinul 
Lidl. Un traseu către Parcul 
Dendrologic, pe Păcii, apoi Troiței, 
cu trecere prin Cartierul Tineret, 
întoarcere pe Islaz, pe la Lac de 
Nuferi și un altul către centură, 
apoi pe Strada Cartierului, pe lângă 
UM, prin Rudeni, până la Integra, 
cu acces către zona platformelor 
industriale, apoi la Nicolae Bălcescu 
și la Cartierul Tineret 3, cu retur pe 
la Gara Chitila.
Proiectul se află în acest moment în 
procedură de analiză și licitare, 
stațiile au fost fixate, urmând să fie 
decis și efectivul parcului circulant 
și să fie stabilit și intervalul de 
circulație al autovehiculelor, 
precum și frecvența la orele de vârf. 
Edilii speră ca până la sfârșitul lunii 
mai sau începului lui iunie, noul 
serviciu de transport chitilean să 
intre în funcțiune.

POLIȚIA LOCALĂ CHITILA
Serviciu public în slujba cetăţenilor

Programul de lucru cu publicul este luni 830-1630, marți 830-
1630; miercuri  830-1830, joi 830-1630, vineri 830-1430. 
Date contact: telefon 021.436.30.09, fax 0372.00.32.71, mail: 
impozitesitaxe@primariachitila.ro.



decid de multe ori drumul 
și a avut curajul de a-și 
răsuci la 180 de grade 
drumul vieții și de porni o 
luptă pentru ca alții să nu 
treacă prin ceea ce a trecut 
ea, dedicându-se unor 
proiecte legate de sănătate 
și de combaterea 
tuberculozei, proiecte pe 
care deja a început să le 
ducă la capăt: „La început a 
fost colaborarea cu biroul 
de luptă împotriva 
tuberculozei al ONU, care 
continuă și azi. Dar acesta a 
fost doar începutul. Scriam 
deja pe blog despre 
lucrurile importante care ne 
afectează pe toți, din 
sistemul de sănătate 
românesc, când am decis că 
e nevoie de mai mult. Așa 
am organizat prima 
campanie umanitară în 
sprijinul copiilor de la 
Preventoriul TBC de la 
Ilișua, județul Bistrița-
Năsăud. Eu le spun orfanii 
cu părinți acestor copii, unii 
de vârste foarte mici, care au 
fost luați din familiie lor 
fiindcă părinții au 
tuberculoză, iar copiii sunt 
prea expuși bolii dacă trăiesc 
sub același acoperis, așa că 
au ajuns în grija statului.”
Sufletește, Paula Rusu este o 
femeie „specială”. Jurnalist 
dăruit, cu o temerară 
consecvență prin reperele și 
valorile pe care le propune 
lumii, știe ce culoare are 
binele și gesturile deosebite. 
Și împlinirea unui 
„mulțumesc” venit din 
suflet. Un om care a avut 
curajul și puterea și 
încrederea de a oferi tot ce 
putea ea: talentul și 
sensibilitatea gândurilor 
pentru a ușura puțin viața 
copiilor care suferă: „A fost o 
campanie umanitară în 
noiembrie, în care am cerut 
oamenilor să ne ajute cu 57 
de perechi de cizmulițe, 57 
de pijamale, 57 de seturi de 
lenjerie intimă... În final, 
generozitatea oamenilor care 

au răspuns m-a copleșit. 
Acum ne pregătim să ne 
întoarcem la ei. Dar nu sunt 
singurii copii pentru care 
statul, care îi are în grijă, dă 
doar 12 lei pe zi pentru tot: 
mâncare, medicamente, 
rechizite, salarii pentru 
personalul de îngrijire. Ne 
pregătim să îi cunoaștem și 
pe copiii de la Preventoriul 
Deleni. Nu o să mergem de 
Paști la ei ci, așa cum am 
mers în noiembrie la Iliușa, 
la fel va fi și la Deleni. Știți 
că pe copii și pe bătrâni îi 
găsim de obicei de sărbători, 
după care rutina ne face să 
uităm de ei până la 
următoarea serbare. Noi nu 
mergem de sărbători. Zic 
noi, referindu-mă la 
donatori, la voluntari și la 
prietenii mei de la Asociația 
Română a Bolnavilor de 
Tuberculoză. Între timp, 
pregătim o supriză de 
proporții pentru jumătatea 
lui martie, când ne veți 
vedea peste tot într-un 
moment special prin care să 
atragem atenția tuturor 
asupra riscurilor pe care le 
prezintă tuberculoza și cât 
de important e să știm cum 
putem preveni 
îmbolnăvirea.”
Proiectele umanitare ale 
Paulei sunt dintre acelea 
iscate din nimic altceva 

decât din greul prin care a 
trecut ea însăși, care 
izbutesc să adune resurse, să 
miște oameni și puteri și să-
și atingă scopurile prin 
forțele lor adunate: „Nu 
vreau să devoalez toate 
planurile, pentru că până la 
urmă sunt doar două luni de 
când am ieșit din lumea 
televiziunii, dar vă pot spune 
că există o deschidere 
incredibilă a oamenilor către 
fapte bune și că au nevoie de 
oameni de încredere atunci 
când își pun toată 
bunăvoința în ajutorul celor 
mai puțin norocoși. Prietenii 
îmi sunt alături, că doar de 
aia sunt prietenii mei, de 
asemenea și familia, dar cel 
mai impresionată sunt de 
energiile bune care vin către 
proiectele mele de la oameni 
străini pe care i-am cunoscut 
de curând. Eu cred în 
minuni și în oamenii buni. 
Dar nu e to. Fiindcă locuiesc 
acum, de ani buni deja, în 
Chitila, cred că e momentul 
să scotocesc puțin prin 
cotloanele neștiute ale 
localității în căutarea unor 
povești care să ne facă pe 
toți să descoperim comorile 
ascunse.
Plec cu camera de filmat la 
vânătoare de locuri 
frumoase și promit că le veți 
vedea curând online.”

Puterea unui ajutor din 
inimă 

Istoria Paulei Rusu este cea a unui om cu suflet uriaș, care își 
dăruiește timpul și propriile cunoștințe ca să ajutE și face asta ca 
pe unul dintre cele mai simple și mai frumoase lucruri din lume

Pe jurnalista Paula Rusu, 
ardeleancă prin naștere și 
chitileancă prin adopție, o 
știm cu toții de pe micul 
ecran. Puțini știu însă 
povestea încercării 
cumplite prin care a trecut, 
a curajului ei și a puterii de 
a renunța la cariera sa în 
media pentru a se dedica 
unor proiecte social-
umanitare legate de 
sănătate. Văzând-o, nu-i 
bănuiești povestea. Este o 
doamnă subțire, cu 
trăsături delicate, care, 
aparent, nu iese prin nimic 
din obișnuit. Doar ochii, 
adânci și rotunzi, îi sunt 
parcă plini de trăiri și de 
istorii nespuse, iar pe față îi 
stăruie un zâmbet larg, 
frumos, care de multe ori 
poate că ascunde ce se 
întâmplă cu adevărat pe 
dinăuntrul ei: „De ceva 
vreme viața mea s-a 
schimbat. O poveste dificilă 
de sănătate, care m-a lăsat 
doar cu un plămân și un 
pic, pe care o puteți afla pe 
larg de pe blogul meu 
„paularusu.ro”, m-a făcut 
să-mi reașez prioritățile. 
Așa că de puțină vreme m-
am retras din televiziune 

pentru că timpul nu îmi era 
de ajuns pentru a duce la 
bun sfârșit toate planurile 
pe care le gândeam”.
Paula are o vastă 
experiență în media: a 
lucrat la Pro Tv Târgu 
Mureș, la TVR, Antena 3, 
Realitatea Tv și România 
Tv, dar cu puțină vreme în 
urmă prezentatoarea a 
anunțat că se retrage din 
televiziune și din tot ceea ce 
înseamnă presă. În spatele 
hotărârii ei stă o dramă și 
începutul unui drum, al 
unui loc de unde începe 
viața. În urmă cu doi ani, 
știrista a fost diagnosticată 
cu tuberculoză, iar mai apoi 
a fost supusă unei operații 
prin care i s-a extirpat o 
parte din plămânul stâng, o 
intervenție chirurgicală 
complicată, devenită o 
premieră românească. 
Paula nu a lăsat însă boala 
să o îngenuncheze, a 
realizat, pas cu pas, ce 
înseamnă șansa la o nouă 
viață și a decis că era 
momentul  unei noi 
provocări. Și-a spus că 
încercările pe care viața ni 
le ridică în cale sunt poate 
chei ale destinului, care ne 

O arhitecta pentru
un oras frumos

Violeta Andrei este arhitectul șef al Chitilei și este adepta unei 
viziuni dedicate și extrem de modernă: arhitectura care coboară în 
stradă și lasă orașul să respire poveștile ce i-au marcat existența

Poveste de succes

De trei ani arhitect șef al Chitilei, 
Violeta Elena Andrei este în felul ei 
delicat, sincer și fără ostentație, un 
avocat al conservării valorilor și 
elementelor de unicitate ale unui 
oraș, a elementelor care fac 
diferența. Absolventă în 2008 a 
Institutului „Ion Mincu” ca 
diplomat urbanist cu specializare 
în peisagistică, consideră această 
etapă de lucru în cadrul Primăriei 
Chitila, o șansă. Șansa să descopere 
că, dacă există o viziune care 
reușește să unească o echipă și să îi 
canalizeze energia pe un drum clar, 
visurile pot deveni realitate. Iar 
viziunea ei arhitecturală este cea a 
Chitilei - un oraș interactiv.

Ce înseamnă arhitectural, un 
oraș interactiv? Este un 
concept nou, care încurajează 
comunicarea interactivă 
dintre reprezentanții 
administrației locale și 
cetățeni pentru a-i implica în 
procesul de luare a deciziei 
publice?

Exact. Este arhitectură sustenabilă, 
urbanism responsabil. Este o temă 
care mă preocupă de ani buni și 
care, dincolo de aspectul artistic, 
estetic, reprezintă încercarea ca, 
atunci când gândim o clădire, un 
ansamblu arhitectonic, să încercăm 
să folosim arhitectura ca pe un 
mijloc ce poate contribui la 
dezvoltarea comunității, 
satisfăcând în același timp 
standardele tehnice și legale, dar și 
cerințele beneficiarului. Acestea 
includ eficiența energetică, 
reutilizarea materialelor, a apei, 
aspecte ce țin de organizarea de 
șantier, protejarea biodiversității 
pe un teren, accesul la transportul 
în comun, colectarea selectivă a 
deșeurilor, atât în perioada de 
execuție, cât și în perioada de 
utilizare a clădirii etc. Cu ani buni 
în urmă, cam după al Doilea 
Război Mondial, a existat 
momentul de boom economic în 
care orașele au început să se 
extindă, dar planificatorii urbani le 
organizau „de sus”, ca pe entități 
separate, fără să se gândească la 
peisajul din jurul oamenilor. În 
prezent, orașele trebuie să fie cât 

mai prietenoase cu oamenii, acest 
lucru incluzând centre de relaxare, 
zone verzi, trotuare și piste pentru 
bicicliști cât mai late, iar 
planificarea urbană trebuie 
realizată astfel încât să încurajeze 
locuitorii să circule cât mai mult pe 
jos sau cu bicicleta și cât mai puțin 
cu autoturismul personal. Așa 
avem pentru Chitila amenajarea 
străzii Păcii și va face legătura între 
un pol principal: Gara Chitila cu 
noul pasaj de acolo și Parcul 
Dendrologic, printr-o zonă 
pietonală de promenadă.

În ce fel este influențată 
munca ta de cultura 
arhitecturală locală? Ce 
datorează arhitectura 
spațiului în care ia naștere?

Vedeți, oamenii consideră adesea 
că arhitecții proiectează clădiri și 
orașe, dar, de fapt, noi proiectăm 
relații, pentru că orașele înseamnă 
oameni, iar arhitectul acționează 
conștient în cadrul unei tradiții 
culturale. Credem că schimbarea 
aspectului unui oraș trebuie să 
includă găsirea și discutarea 
plusurilor și minusurilor, a 
posibilităților de rezolvare a 
problemelor sau de îmbunătățire a 
unei stări de fapt, crearea de punți 
între profesioniști, publicul larg și 
factori de decizie. Pentru fiecare 
proiect încercăm să dezvoltăm o 
anumită sensibilitate, dar 
provocarea vine în momentul în 
care trebuie să fii selectiv și, dintre 
toate caracteristicile latente care 
formează acel loc, să alegi să 
lucrezi doar cu acelea care pot 
consolida conceptul viitorului 
proiect. Selecția nu se bazează pe o 
rețetă fixă, răspunsul diferă de la 
proiect la proiect ca mod și scară 
de abordare: de la efortul de a 
profita la maximum de anumite 
condiții naturale la respectarea 
creativă a legislației în vigoare.

Așadar, clădirile devin puncte 
de conectare socială. Vorbim 
deci o arhitectură civică?

Arhitectura civică privește clădirile 
ca pe puncte de conectare socială, 
creează o coeziune socială mai 

bună în clădirile publice și în 
spațiile civice. Valorile de care 
vorbeai sunt cele ale unei abordări 
unde arhitectura și urbanismul 
sunt tratate împreună ca o 
disciplină unică. Un proiect 
arhitectural nu numai că ocupă 
spațiu, dar la rândul lui, definește 
spațiu public. Această dimensiune 
urbanistică a arhitecturii trebuie, 
însă, să fie de fiecare dată 
echilibrată, corelată cu valorile 
autonome care țin de 
individualizarea și delimitarea 
spațiului privat. Căci arhitectura 
spațiilor publice nu are succes dacă 
este decisă la vârf.

Spune-mi un secret: cum va 
arăta Chitila peste 10-15 ani?

Va fi, garantat, un oraș european 
complet modern, delimitat zonal, 
cu tramă stradală, cu ample spații 
verzi legate într-o comuniune și cu 
spații publice gândite specific, dar 
fără a fi fixate în mod explicit, 
astfel încât să rămână loc pentru 
improvizație, spontaneitate și 
apropiere de cât mai multe grupuri 
sociale diferite. Va fi un oraș 
modern unde vom pune în ecuația 
arhitecturală și contextul local. 

Cred însă, că o arhitectură 
destinată viitorului orașului ține, 
pe lângă excelența profesională a 
unui coordonator de excepție cum 
este primarul Emilian Oprea, care 
este mereu cu doi pași înaintea ta, 
a echipei edilitare și a unui plan 
urbanistic vizionar, ține, spuneam, 
și de existența unei infrastructuri 
special formate și aici, la Chitila, 
am descoperit cu bucurie aceasta. 
Astfel, arhitectura Chitilei se va 
raporta la contextul internațional, 
la tendințele modernității, dar 
trebuie să țină cont de specificul 
românesc. Nu putem ignora 
tradiția chiar dacă inovația se 
impune. Avem proiecte deosebite 
unde folosim spațiul dintre obiecte, 
spațiul public, dar și beneficiul 
întregii infrastructuri extrem de 
bine gândite, proiecte care se pot 
compara oricând cu proiecte 
similare europene. Îmi dau seama 
că sunt proiecte ambițioase și de 
durată. 
Dar cred în puterea arhitecturii de 
a contribui la formarea unei 
gândiri civice, care e destul de 
absentă în România actuală, fără 
de care nu vom avea niciodată o 
infrastructură publică de care să 
fim mândri.

Interviu



decid de multe ori drumul 
și a avut curajul de a-și 
răsuci la 180 de grade 
drumul vieții și de porni o 
luptă pentru ca alții să nu 
treacă prin ceea ce a trecut 
ea, dedicându-se unor 
proiecte legate de sănătate 
și de combaterea 
tuberculozei, proiecte pe 
care deja a început să le 
ducă la capăt: „La început a 
fost colaborarea cu biroul 
de luptă împotriva 
tuberculozei al ONU, care 
continuă și azi. Dar acesta a 
fost doar începutul. Scriam 
deja pe blog despre 
lucrurile importante care ne 
afectează pe toți, din 
sistemul de sănătate 
românesc, când am decis că 
e nevoie de mai mult. Așa 
am organizat prima 
campanie umanitară în 
sprijinul copiilor de la 
Preventoriul TBC de la 
Ilișua, județul Bistrița-
Năsăud. Eu le spun orfanii 
cu părinți acestor copii, unii 
de vârste foarte mici, care au 
fost luați din familiie lor 
fiindcă părinții au 
tuberculoză, iar copiii sunt 
prea expuși bolii dacă trăiesc 
sub același acoperis, așa că 
au ajuns în grija statului.”
Sufletește, Paula Rusu este o 
femeie „specială”. Jurnalist 
dăruit, cu o temerară 
consecvență prin reperele și 
valorile pe care le propune 
lumii, știe ce culoare are 
binele și gesturile deosebite. 
Și împlinirea unui 
„mulțumesc” venit din 
suflet. Un om care a avut 
curajul și puterea și 
încrederea de a oferi tot ce 
putea ea: talentul și 
sensibilitatea gândurilor 
pentru a ușura puțin viața 
copiilor care suferă: „A fost o 
campanie umanitară în 
noiembrie, în care am cerut 
oamenilor să ne ajute cu 57 
de perechi de cizmulițe, 57 
de pijamale, 57 de seturi de 
lenjerie intimă... În final, 
generozitatea oamenilor care 

au răspuns m-a copleșit. 
Acum ne pregătim să ne 
întoarcem la ei. Dar nu sunt 
singurii copii pentru care 
statul, care îi are în grijă, dă 
doar 12 lei pe zi pentru tot: 
mâncare, medicamente, 
rechizite, salarii pentru 
personalul de îngrijire. Ne 
pregătim să îi cunoaștem și 
pe copiii de la Preventoriul 
Deleni. Nu o să mergem de 
Paști la ei ci, așa cum am 
mers în noiembrie la Iliușa, 
la fel va fi și la Deleni. Știți 
că pe copii și pe bătrâni îi 
găsim de obicei de sărbători, 
după care rutina ne face să 
uităm de ei până la 
următoarea serbare. Noi nu 
mergem de sărbători. Zic 
noi, referindu-mă la 
donatori, la voluntari și la 
prietenii mei de la Asociația 
Română a Bolnavilor de 
Tuberculoză. Între timp, 
pregătim o supriză de 
proporții pentru jumătatea 
lui martie, când ne veți 
vedea peste tot într-un 
moment special prin care să 
atragem atenția tuturor 
asupra riscurilor pe care le 
prezintă tuberculoza și cât 
de important e să știm cum 
putem preveni 
îmbolnăvirea.”
Proiectele umanitare ale 
Paulei sunt dintre acelea 
iscate din nimic altceva 

decât din greul prin care a 
trecut ea însăși, care 
izbutesc să adune resurse, să 
miște oameni și puteri și să-
și atingă scopurile prin 
forțele lor adunate: „Nu 
vreau să devoalez toate 
planurile, pentru că până la 
urmă sunt doar două luni de 
când am ieșit din lumea 
televiziunii, dar vă pot spune 
că există o deschidere 
incredibilă a oamenilor către 
fapte bune și că au nevoie de 
oameni de încredere atunci 
când își pun toată 
bunăvoința în ajutorul celor 
mai puțin norocoși. Prietenii 
îmi sunt alături, că doar de 
aia sunt prietenii mei, de 
asemenea și familia, dar cel 
mai impresionată sunt de 
energiile bune care vin către 
proiectele mele de la oameni 
străini pe care i-am cunoscut 
de curând. Eu cred în 
minuni și în oamenii buni. 
Dar nu e to. Fiindcă locuiesc 
acum, de ani buni deja, în 
Chitila, cred că e momentul 
să scotocesc puțin prin 
cotloanele neștiute ale 
localității în căutarea unor 
povești care să ne facă pe 
toți să descoperim comorile 
ascunse.
Plec cu camera de filmat la 
vânătoare de locuri 
frumoase și promit că le veți 
vedea curând online.”

Puterea unui ajutor din 
inimă 

Istoria Paulei Rusu este cea a unui om cu suflet uriaș, care își 
dăruiește timpul și propriile cunoștințe ca să ajutE și face asta ca 
pe unul dintre cele mai simple și mai frumoase lucruri din lume

Pe jurnalista Paula Rusu, 
ardeleancă prin naștere și 
chitileancă prin adopție, o 
știm cu toții de pe micul 
ecran. Puțini știu însă 
povestea încercării 
cumplite prin care a trecut, 
a curajului ei și a puterii de 
a renunța la cariera sa în 
media pentru a se dedica 
unor proiecte social-
umanitare legate de 
sănătate. Văzând-o, nu-i 
bănuiești povestea. Este o 
doamnă subțire, cu 
trăsături delicate, care, 
aparent, nu iese prin nimic 
din obișnuit. Doar ochii, 
adânci și rotunzi, îi sunt 
parcă plini de trăiri și de 
istorii nespuse, iar pe față îi 
stăruie un zâmbet larg, 
frumos, care de multe ori 
poate că ascunde ce se 
întâmplă cu adevărat pe 
dinăuntrul ei: „De ceva 
vreme viața mea s-a 
schimbat. O poveste dificilă 
de sănătate, care m-a lăsat 
doar cu un plămân și un 
pic, pe care o puteți afla pe 
larg de pe blogul meu 
„paularusu.ro”, m-a făcut 
să-mi reașez prioritățile. 
Așa că de puțină vreme m-
am retras din televiziune 

pentru că timpul nu îmi era 
de ajuns pentru a duce la 
bun sfârșit toate planurile 
pe care le gândeam”.
Paula are o vastă 
experiență în media: a 
lucrat la Pro Tv Târgu 
Mureș, la TVR, Antena 3, 
Realitatea Tv și România 
Tv, dar cu puțină vreme în 
urmă prezentatoarea a 
anunțat că se retrage din 
televiziune și din tot ceea ce 
înseamnă presă. În spatele 
hotărârii ei stă o dramă și 
începutul unui drum, al 
unui loc de unde începe 
viața. În urmă cu doi ani, 
știrista a fost diagnosticată 
cu tuberculoză, iar mai apoi 
a fost supusă unei operații 
prin care i s-a extirpat o 
parte din plămânul stâng, o 
intervenție chirurgicală 
complicată, devenită o 
premieră românească. 
Paula nu a lăsat însă boala 
să o îngenuncheze, a 
realizat, pas cu pas, ce 
înseamnă șansa la o nouă 
viață și a decis că era 
momentul  unei noi 
provocări. Și-a spus că 
încercările pe care viața ni 
le ridică în cale sunt poate 
chei ale destinului, care ne 

O arhitecta pentru
un oras frumos

Violeta Andrei este arhitectul șef al Chitilei și este adepta unei 
viziuni dedicate și extrem de modernă: arhitectura care coboară în 
stradă și lasă orașul să respire poveștile ce i-au marcat existența

Poveste de succes

De trei ani arhitect șef al Chitilei, 
Violeta Elena Andrei este în felul ei 
delicat, sincer și fără ostentație, un 
avocat al conservării valorilor și 
elementelor de unicitate ale unui 
oraș, a elementelor care fac 
diferența. Absolventă în 2008 a 
Institutului „Ion Mincu” ca 
diplomat urbanist cu specializare 
în peisagistică, consideră această 
etapă de lucru în cadrul Primăriei 
Chitila, o șansă. Șansa să descopere 
că, dacă există o viziune care 
reușește să unească o echipă și să îi 
canalizeze energia pe un drum clar, 
visurile pot deveni realitate. Iar 
viziunea ei arhitecturală este cea a 
Chitilei - un oraș interactiv.

Ce înseamnă arhitectural, un 
oraș interactiv? Este un 
concept nou, care încurajează 
comunicarea interactivă 
dintre reprezentanții 
administrației locale și 
cetățeni pentru a-i implica în 
procesul de luare a deciziei 
publice?

Exact. Este arhitectură sustenabilă, 
urbanism responsabil. Este o temă 
care mă preocupă de ani buni și 
care, dincolo de aspectul artistic, 
estetic, reprezintă încercarea ca, 
atunci când gândim o clădire, un 
ansamblu arhitectonic, să încercăm 
să folosim arhitectura ca pe un 
mijloc ce poate contribui la 
dezvoltarea comunității, 
satisfăcând în același timp 
standardele tehnice și legale, dar și 
cerințele beneficiarului. Acestea 
includ eficiența energetică, 
reutilizarea materialelor, a apei, 
aspecte ce țin de organizarea de 
șantier, protejarea biodiversității 
pe un teren, accesul la transportul 
în comun, colectarea selectivă a 
deșeurilor, atât în perioada de 
execuție, cât și în perioada de 
utilizare a clădirii etc. Cu ani buni 
în urmă, cam după al Doilea 
Război Mondial, a existat 
momentul de boom economic în 
care orașele au început să se 
extindă, dar planificatorii urbani le 
organizau „de sus”, ca pe entități 
separate, fără să se gândească la 
peisajul din jurul oamenilor. În 
prezent, orașele trebuie să fie cât 

mai prietenoase cu oamenii, acest 
lucru incluzând centre de relaxare, 
zone verzi, trotuare și piste pentru 
bicicliști cât mai late, iar 
planificarea urbană trebuie 
realizată astfel încât să încurajeze 
locuitorii să circule cât mai mult pe 
jos sau cu bicicleta și cât mai puțin 
cu autoturismul personal. Așa 
avem pentru Chitila amenajarea 
străzii Păcii și va face legătura între 
un pol principal: Gara Chitila cu 
noul pasaj de acolo și Parcul 
Dendrologic, printr-o zonă 
pietonală de promenadă.

În ce fel este influențată 
munca ta de cultura 
arhitecturală locală? Ce 
datorează arhitectura 
spațiului în care ia naștere?

Vedeți, oamenii consideră adesea 
că arhitecții proiectează clădiri și 
orașe, dar, de fapt, noi proiectăm 
relații, pentru că orașele înseamnă 
oameni, iar arhitectul acționează 
conștient în cadrul unei tradiții 
culturale. Credem că schimbarea 
aspectului unui oraș trebuie să 
includă găsirea și discutarea 
plusurilor și minusurilor, a 
posibilităților de rezolvare a 
problemelor sau de îmbunătățire a 
unei stări de fapt, crearea de punți 
între profesioniști, publicul larg și 
factori de decizie. Pentru fiecare 
proiect încercăm să dezvoltăm o 
anumită sensibilitate, dar 
provocarea vine în momentul în 
care trebuie să fii selectiv și, dintre 
toate caracteristicile latente care 
formează acel loc, să alegi să 
lucrezi doar cu acelea care pot 
consolida conceptul viitorului 
proiect. Selecția nu se bazează pe o 
rețetă fixă, răspunsul diferă de la 
proiect la proiect ca mod și scară 
de abordare: de la efortul de a 
profita la maximum de anumite 
condiții naturale la respectarea 
creativă a legislației în vigoare.

Așadar, clădirile devin puncte 
de conectare socială. Vorbim 
deci o arhitectură civică?

Arhitectura civică privește clădirile 
ca pe puncte de conectare socială, 
creează o coeziune socială mai 

bună în clădirile publice și în 
spațiile civice. Valorile de care 
vorbeai sunt cele ale unei abordări 
unde arhitectura și urbanismul 
sunt tratate împreună ca o 
disciplină unică. Un proiect 
arhitectural nu numai că ocupă 
spațiu, dar la rândul lui, definește 
spațiu public. Această dimensiune 
urbanistică a arhitecturii trebuie, 
însă, să fie de fiecare dată 
echilibrată, corelată cu valorile 
autonome care țin de 
individualizarea și delimitarea 
spațiului privat. Căci arhitectura 
spațiilor publice nu are succes dacă 
este decisă la vârf.

Spune-mi un secret: cum va 
arăta Chitila peste 10-15 ani?

Va fi, garantat, un oraș european 
complet modern, delimitat zonal, 
cu tramă stradală, cu ample spații 
verzi legate într-o comuniune și cu 
spații publice gândite specific, dar 
fără a fi fixate în mod explicit, 
astfel încât să rămână loc pentru 
improvizație, spontaneitate și 
apropiere de cât mai multe grupuri 
sociale diferite. Va fi un oraș 
modern unde vom pune în ecuația 
arhitecturală și contextul local. 

Cred însă, că o arhitectură 
destinată viitorului orașului ține, 
pe lângă excelența profesională a 
unui coordonator de excepție cum 
este primarul Emilian Oprea, care 
este mereu cu doi pași înaintea ta, 
a echipei edilitare și a unui plan 
urbanistic vizionar, ține, spuneam, 
și de existența unei infrastructuri 
special formate și aici, la Chitila, 
am descoperit cu bucurie aceasta. 
Astfel, arhitectura Chitilei se va 
raporta la contextul internațional, 
la tendințele modernității, dar 
trebuie să țină cont de specificul 
românesc. Nu putem ignora 
tradiția chiar dacă inovația se 
impune. Avem proiecte deosebite 
unde folosim spațiul dintre obiecte, 
spațiul public, dar și beneficiul 
întregii infrastructuri extrem de 
bine gândite, proiecte care se pot 
compara oricând cu proiecte 
similare europene. Îmi dau seama 
că sunt proiecte ambițioase și de 
durată. 
Dar cred în puterea arhitecturii de 
a contribui la formarea unei 
gândiri civice, care e destul de 
absentă în România actuală, fără 
de care nu vom avea niciodată o 
infrastructură publică de care să 
fim mândri.

Interviu



Clubul din sufletul orașului 
La 35 de ani, Diana Sandu, directorul Clubului Sportiv Chitila, este 
unul dintre cei mai tineri manageri sportivi. Viața ei trepidează 
într-un rim alert, dictat parcă de mulțimea de idei și proiecte pe care 
le are și la care lucrează concomitent

Am întâlnit-o cu greu pe 
Diana Sandu. Între multe 
drumuri la baza sportivă, o 
ședință cu antrenorii, niște 
discuții despre 
cantonamente, mașini și 
deplasări și câteva întâlniri 
- prelungite până târziu în 
inima serii - pe tema 
viitorului site al clubului și a 
organizării unui turneu 
internațional, ea a acceptat 
un dialog pe care vă invităm 
să-l citiți în rândurile de 
mai jos.

După 12 ani de 
management la mari 
multinaționale ești, poate, 
cea mai tânără femeie-
director de club sportiv 
orășenesc. Simți vreo 
presiune pe umeri?
Așa este. Sunt unul dintre 
cei mai tineri manageri de 

club sportiv și chiar mă 
bucur de acest lucru, fiindcă 
eu cred că pot aduce plus 
valoare școlii sportive de 
aici prin optimism, viziune 
proaspătă și tinerețe. Eu am 
înțeles anvergura potențială 
a proiectului și m-a inspirat 
ideea dezvoltării sportului 
de masă, a stilului de viață 
sănătos, a ridicării calității 
vieții și spiritului civic al 
oamenilor. Așa încât 
atenția, motivația și 
creativitatea le-am 
îndreptat spre acest făgaș 
care se va materializa în 
performanțe și renume. 
Pragmatismul mă ajută să 
clădesc fiecare etapă. Legat 
de presiunea de pe umerii 
mei... nu simt nici un fel de 

presiune! Sunt înconjurată 
doar de oameni care mă 
sprijină, începând cu cei din 
administrația locală, cu 
primarul Emilian Oprea, 
unul dintre cei mai dedicați 
și sufletiști oameni pe care 
i-am cunoscut, un mare 
iubitor al sportului și un 
vizionar cu adevărat. Apoi, 
oamenii cu care lucrez, cei 
care fac parte din echipă și 
care muncesc să realizeze 
obiectivele comune, ei toți 
sunt cu adevărat pilonii care 
mă ajută să construiesc 
proiecte și programe în care 
credem cu toții.

Cu ce gânduri ai pornit în 
acest proiect de suflet numit 
CS Chitila?
Viziunea mea este ca un 
club sportiv al unui oraș să 
ofere condiții pentru sportul 

de masă, dar și pentru 
performanță și, mai cu 
seamă, să fie interconectat 
cu viața comunității, cu 
copiii și tinerii. Ei ar trebui 
să fie publicul țintă! Munca 
de management însă este 
un proces continuu și, deși 
suntem un club extrem de 
tânăr, eu spun că avem deja 
cu ce să ne lăudăm: am 
pornit cu patru secții, 
baschet, volei, fotbal și 
rugby, acum mai înființăm 
două, tenis și karate și vor 
urma și altele curând, avem 
poate cel mai de top 
complex sportiv din Ilfov, 
cu sală la nivel 
competițional, echipată 
ultramodern și cu terenuri 
acoperite și descoperite, aici 

deja am deschis încă două 
terenuri, se vor extinde sala 
și tribunele, vom avea 
tabelă electronică 
multisport. Curând vom 
avea și bazin de înot 
semiolimpic și, desigur, 
secție de natație. Vom 
continua organizarea 
turneului internațional 
Open Tennis Chitila, iar cu 
sala de sport 
multifuncțională extinsă și 
modernizată vom avea 
acces la organizarea de 
competiții interne și 
internaționale și vom putea 
desfășura aici și evenimente 
de interes comunitar: 
lansări culturale, decernări 
de premii, baluri de 
absolvire și așa mai departe. 
Va fi o sală care să 
deservească întreg orașul și 
aș vrea să mergem pe 
abordarea aceasta duală, 
educație-sport, la fel cum aș 
vrea să cresc numărul de 
sportivi care să facă și 
performanță.

Ce obiective sunt fixate 
pentru CS Chitila? Unde 
vrei să ajungă clubul peste 
cinci ani, să zicem?
Nu în cinci ani, ci mai 
curând, vom fi în top. Asta 
îmi promit. La nivel de club 
trebuie să avem în vedere că 
suntem o instituție publică 
și tot ceea ce oferim, de la 
antrenori la echipamente, 
este gratuit. Un obiectiv 
este legat de stabilitatea 
echipei de management, a 
staff-ului – „locomotiva” 
care mișcă lucrurile mai 
departe. Ca să se poată 
desfășura activitatea 
sportivă la club noi trebuie 
să avem un munte de hârtii 
în spate și să respectăm o 
mulțime de legi. Apoi, un al 
doilea obiectiv este să 
aducem sponsori alături de 
echipă, chiar cu 
sponsorizări punctuale, pe 
competiții, pe sporturi sau 
pe meciuri. Legea 
sponsorizării spune că poți 
redirecționa 20% din 
impozitul pe profit, dar nu 
mai mult de 5 la mie din 
cifra de afaceri, dar în acest 

Elevii chitileni vor primi 
pacheţel alimentar

Din acest an școlar, toți elevii Școlii Gimnaziale „Prof. Ion Vișoiu” 
din Chitila vor primi zilnic un pachețel alimentar în loc de lapte și 
corn, în cadrul Programului-pilot guvernamental, de acordare a 
unui supliment alimentar gratuit

Parteneriat al şcolii din Chitila cu 
Ambasada Statelor Unite ale Americii

Aproape 29.000 de elevi 
din 50 de școli generale și 
licee din întreaga țară vor 
testa, din acest semestru, 
noul program 
guvernamental care vizează 
acordarea unei mese calde 
sau unui pachet alimentar 
în timpul anului școlar în 
curs, școala „Ion Vișoiu” 
fiind singura unitate 
școlară din județul Ilfov 
care va beneficia de acest 
proiect. Proiectul de 
acordare a unui supliment 
alimentar copiilor care 
merg la școală a fost 
demarat anul trecut, iar 
Hotărârea de Guvern 
adoptată la sfârșitul lui 
2016 prevede acordarea 
unei mese calde elevilor de 
școli generale și licee, 
pentru combaterea 
abandonului școlar și 
evitarea excluziunii sociale. 
„Conform normelor de 
aplicare a Programului-
pilot, adoptate în ședința 
Executivului din 27 
ianuarie 2017, masa va fi 

acordată în funcție de 
posibilitățile unităților de 
învățământ și fiecare școală 
va putea alege o opțiune 
din cele trei disponibile: 
masă caldă gătită în cantină 
proprie, masă caldă livrată 
prin firme de catering, dacă 
școala nu deține cantină 
dar are spații de servire a 
mesei, sau sub formă de 
pachețel alimentar 
complet, așa cum este cazul 
școlii noastre, care nu are 
nici cantină, nici loc special 
amenajat pentru servirea 
mesei și nici spațiu ca să fie 
construite, ne-a precizat 
prof. Ștefania Duminică, 
directorul Școlii 
Gimnaziale „Ion Vișoiu”.
Preparatele alimentare 
oferite elevilor trebuie să fie 
conforme cu Regulamentul 
nr. 852/2004 al 
Parlamentului European și 
al Consiliului European și 
vor fi în limita a 7 lei pe zi 
pentru fiecare elev. Odată 
cu acest proiect va dispărea 
din școli programul cornul 

și laptele, iar conform 
recomandărilor 
Ministerului Sănătății, 
sandvișul ar putea conține 
fie unt, cașcaval, șuncă și 
legume proaspete, fie piept 
de pui la grătar sau pulpă la 
grătar, cu gogoșar, varză 
sau morcov, la acestea 
adăugându-se obligatoriu 
un fruct. De asemenea, 
mesele oferite vor trebui să 
respecte proporțiile 
alimentare: maximum 50% 
pâine sau chifle, minimum 
25% carne sau brânzeturi și 
maximum 25% legume și 
nu se permite folosirea de 
aditivi alimentari sau 
conservanți și nici de creme 
cu ouă, maioneză sau 
frișcă.
Pentru implementarea 
proiectului, Guvernul a 
alocat în octombrie, anul 
trecut, 1,4 milioane de lei, 
adică 7 lei pentru fiecare 
elev, dar primăriile pot 
majora bugetul pentru 
mesele elevilor, așa cum 
este cazul și la Chitila unde, 

fiind un proiect subbugetat 
față de numărul de elevi, 
Consiliul Local a decis să 
completeze din bugetul 
propriu sumele necesare 
derulării Programului-pilot. 
„În acest moment suntem în 
faza de strângere a acordului 
părinților și a precizărilor 
legate de eventualele alergii 
sau intoleranțe alimentare 
ale copiilor, precum și a 
declarațiilor privind 
apartenența la o religie, cult 
sau comunitate culturală care 
restricționează consumul 

anumitor alimente. În acest 
timp, primăria face 
demersurile necesare pentru 
a dota școala cu anumite 
facilități, cum sunt vitrinele 
frigorifice și va derula 
procedura de licitație a unei 
firme care va produce și va 
livra pachetele alimentare. În 
scurtă vreme vom începe să 
acordăm masa cu pachețele 
alimentare tuturor elevilor, 
de la toate nivelurile, de la 
preșcolar până la gimnazial”, 
a mai spus prof. 
Ștefania Duminică.

Școala Gimnazială „Ion Vișoiu” va 
derula în premieră proiecte în 
parteneriat cu Ambasada Statelor 
Unite la București, ne-a precizat cu 
mândrie directorul adjunct al unității 
de învățământ, prof. Anca Palamar. 
Protocolul a fost stabilit în cadrul unei 
vizite pe care reprezentați ai ambasadei 
au făcut-o în școala chitileană și la care 
au participat: Ronald Hawkins, 
atașatul cultural al Ambasadei SUA, 
Matt Jones și Cornelia Vlaicu, Grants 
Manager. Din partea organizatorilor au 
fost prezenți: Ștefania Duminică, 
directorul școlii, Anca Palamar, Felicia 
Ion, consilier pentru Programe și 
Proiecte, Mihaela Stancu, responsabil 
Proiecte Educaționale, Magda Ilie de la 
Proinițiative - Asociația pentru Sprijin 
și Inițiativă Comunitară și Natalia 
Rotaru, reprezentant al Fundației Pro 

Chitila.
Programul, stabilit pentru o perioadă 
de doi ani, prevede ca elevi ai școlii, 
între 13-15 ani, cu situație școlară 
foarte bună, să participe la un număr 
de 200 de ore de limba engleză pe 
parcursul unui an școlar (4 ore pe 
săptămână și o tabără de vară de 7 
zile). „Orele vor fi orientate foarte mult 
pe partea practică, vor viza lucrul în 
echipă, proiecte, jocuri de comunicare, 
folosirea computerului și vor fi 
susținute într-un stil de predare non-
formal, de un profesor și un asistent 
având cunoștințe de cultură americană. 
De asemenea, elevii chitileni vor 
participa la evenimente cu specific 
american organizate de ambadadă, la 
vizite în instituții și vor primi vizite din 
partea voluntarilor americani”, ne-a 
mai spus prof. Anca Palamar.

moment companiile, și nu 
doar cele prezente în Chitila, 
își orientează bugetele spre 
alte direcții, iar implicarea 
lor în sport există, dar este 
foarte mică. Cred că până 
acum sportul nu a convins că 
poate să asigure o vizibilitate 
atât de bună unei companii, 
unui brand. Cred că fiecare 
dintre noi ar trebui să spargă 
gheața și să atragă câte un 
sponsor, să semneze 
parteneriate cu firme. Astfel 
ar crește vizibilitatea tuturor, 
și a clubului și a firmei. 

Dacă interviul acesta va fi 
citit de un om de afaceri 
dispus să vină alături de CS 
Chitila, ce i-ai transmite?
Unul dintre modurile prin 
care încercăm să convingem 

oamenii de afaceri să vină 
alături de noi este 
transparența. Vrem să îl 
implicăm activ, să fie 
conectat cu clubul și să știe 
tot ce facem. 
De aceea lucrăm foarte mult 
la site-ul clubului, pe care îl 
vom avea foarte curând și 
care este primul meu 
obiectiv, de fapt. Pe site 
putem prezenta toate cifrele. 
Care este bugetul pe fiecare 
secție, ce vrem să facem, ce 
am făcut până acum. Atunci 
sponsorul ar știi tot timpul ce 
se întâmplă cu banii lui. Sunt 
convins că odată pornită o 
relație cu un sponsor, acesta 
va decide să rămână alături 
de noi pentru că ne bazăm pe 
principii sănătoase de 
dezvoltare.



Clubul din sufletul orașului 
La 35 de ani, Diana Sandu, directorul Clubului Sportiv Chitila, este 
unul dintre cei mai tineri manageri sportivi. Viața ei trepidează 
într-un rim alert, dictat parcă de mulțimea de idei și proiecte pe care 
le are și la care lucrează concomitent

Am întâlnit-o cu greu pe 
Diana Sandu. Între multe 
drumuri la baza sportivă, o 
ședință cu antrenorii, niște 
discuții despre 
cantonamente, mașini și 
deplasări și câteva întâlniri 
- prelungite până târziu în 
inima serii - pe tema 
viitorului site al clubului și a 
organizării unui turneu 
internațional, ea a acceptat 
un dialog pe care vă invităm 
să-l citiți în rândurile de 
mai jos.

După 12 ani de 
management la mari 
multinaționale ești, poate, 
cea mai tânără femeie-
director de club sportiv 
orășenesc. Simți vreo 
presiune pe umeri?
Așa este. Sunt unul dintre 
cei mai tineri manageri de 

club sportiv și chiar mă 
bucur de acest lucru, fiindcă 
eu cred că pot aduce plus 
valoare școlii sportive de 
aici prin optimism, viziune 
proaspătă și tinerețe. Eu am 
înțeles anvergura potențială 
a proiectului și m-a inspirat 
ideea dezvoltării sportului 
de masă, a stilului de viață 
sănătos, a ridicării calității 
vieții și spiritului civic al 
oamenilor. Așa încât 
atenția, motivația și 
creativitatea le-am 
îndreptat spre acest făgaș 
care se va materializa în 
performanțe și renume. 
Pragmatismul mă ajută să 
clădesc fiecare etapă. Legat 
de presiunea de pe umerii 
mei... nu simt nici un fel de 

presiune! Sunt înconjurată 
doar de oameni care mă 
sprijină, începând cu cei din 
administrația locală, cu 
primarul Emilian Oprea, 
unul dintre cei mai dedicați 
și sufletiști oameni pe care 
i-am cunoscut, un mare 
iubitor al sportului și un 
vizionar cu adevărat. Apoi, 
oamenii cu care lucrez, cei 
care fac parte din echipă și 
care muncesc să realizeze 
obiectivele comune, ei toți 
sunt cu adevărat pilonii care 
mă ajută să construiesc 
proiecte și programe în care 
credem cu toții.

Cu ce gânduri ai pornit în 
acest proiect de suflet numit 
CS Chitila?
Viziunea mea este ca un 
club sportiv al unui oraș să 
ofere condiții pentru sportul 

de masă, dar și pentru 
performanță și, mai cu 
seamă, să fie interconectat 
cu viața comunității, cu 
copiii și tinerii. Ei ar trebui 
să fie publicul țintă! Munca 
de management însă este 
un proces continuu și, deși 
suntem un club extrem de 
tânăr, eu spun că avem deja 
cu ce să ne lăudăm: am 
pornit cu patru secții, 
baschet, volei, fotbal și 
rugby, acum mai înființăm 
două, tenis și karate și vor 
urma și altele curând, avem 
poate cel mai de top 
complex sportiv din Ilfov, 
cu sală la nivel 
competițional, echipată 
ultramodern și cu terenuri 
acoperite și descoperite, aici 

deja am deschis încă două 
terenuri, se vor extinde sala 
și tribunele, vom avea 
tabelă electronică 
multisport. Curând vom 
avea și bazin de înot 
semiolimpic și, desigur, 
secție de natație. Vom 
continua organizarea 
turneului internațional 
Open Tennis Chitila, iar cu 
sala de sport 
multifuncțională extinsă și 
modernizată vom avea 
acces la organizarea de 
competiții interne și 
internaționale și vom putea 
desfășura aici și evenimente 
de interes comunitar: 
lansări culturale, decernări 
de premii, baluri de 
absolvire și așa mai departe. 
Va fi o sală care să 
deservească întreg orașul și 
aș vrea să mergem pe 
abordarea aceasta duală, 
educație-sport, la fel cum aș 
vrea să cresc numărul de 
sportivi care să facă și 
performanță.

Ce obiective sunt fixate 
pentru CS Chitila? Unde 
vrei să ajungă clubul peste 
cinci ani, să zicem?
Nu în cinci ani, ci mai 
curând, vom fi în top. Asta 
îmi promit. La nivel de club 
trebuie să avem în vedere că 
suntem o instituție publică 
și tot ceea ce oferim, de la 
antrenori la echipamente, 
este gratuit. Un obiectiv 
este legat de stabilitatea 
echipei de management, a 
staff-ului – „locomotiva” 
care mișcă lucrurile mai 
departe. Ca să se poată 
desfășura activitatea 
sportivă la club noi trebuie 
să avem un munte de hârtii 
în spate și să respectăm o 
mulțime de legi. Apoi, un al 
doilea obiectiv este să 
aducem sponsori alături de 
echipă, chiar cu 
sponsorizări punctuale, pe 
competiții, pe sporturi sau 
pe meciuri. Legea 
sponsorizării spune că poți 
redirecționa 20% din 
impozitul pe profit, dar nu 
mai mult de 5 la mie din 
cifra de afaceri, dar în acest 

Elevii chitileni vor primi 
pacheţel alimentar

Din acest an școlar, toți elevii Școlii Gimnaziale „Prof. Ion Vișoiu” 
din Chitila vor primi zilnic un pachețel alimentar în loc de lapte și 
corn, în cadrul Programului-pilot guvernamental, de acordare a 
unui supliment alimentar gratuit

Parteneriat al şcolii din Chitila cu 
Ambasada Statelor Unite ale Americii

Aproape 29.000 de elevi 
din 50 de școli generale și 
licee din întreaga țară vor 
testa, din acest semestru, 
noul program 
guvernamental care vizează 
acordarea unei mese calde 
sau unui pachet alimentar 
în timpul anului școlar în 
curs, școala „Ion Vișoiu” 
fiind singura unitate 
școlară din județul Ilfov 
care va beneficia de acest 
proiect. Proiectul de 
acordare a unui supliment 
alimentar copiilor care 
merg la școală a fost 
demarat anul trecut, iar 
Hotărârea de Guvern 
adoptată la sfârșitul lui 
2016 prevede acordarea 
unei mese calde elevilor de 
școli generale și licee, 
pentru combaterea 
abandonului școlar și 
evitarea excluziunii sociale. 
„Conform normelor de 
aplicare a Programului-
pilot, adoptate în ședința 
Executivului din 27 
ianuarie 2017, masa va fi 

acordată în funcție de 
posibilitățile unităților de 
învățământ și fiecare școală 
va putea alege o opțiune 
din cele trei disponibile: 
masă caldă gătită în cantină 
proprie, masă caldă livrată 
prin firme de catering, dacă 
școala nu deține cantină 
dar are spații de servire a 
mesei, sau sub formă de 
pachețel alimentar 
complet, așa cum este cazul 
școlii noastre, care nu are 
nici cantină, nici loc special 
amenajat pentru servirea 
mesei și nici spațiu ca să fie 
construite, ne-a precizat 
prof. Ștefania Duminică, 
directorul Școlii 
Gimnaziale „Ion Vișoiu”.
Preparatele alimentare 
oferite elevilor trebuie să fie 
conforme cu Regulamentul 
nr. 852/2004 al 
Parlamentului European și 
al Consiliului European și 
vor fi în limita a 7 lei pe zi 
pentru fiecare elev. Odată 
cu acest proiect va dispărea 
din școli programul cornul 

și laptele, iar conform 
recomandărilor 
Ministerului Sănătății, 
sandvișul ar putea conține 
fie unt, cașcaval, șuncă și 
legume proaspete, fie piept 
de pui la grătar sau pulpă la 
grătar, cu gogoșar, varză 
sau morcov, la acestea 
adăugându-se obligatoriu 
un fruct. De asemenea, 
mesele oferite vor trebui să 
respecte proporțiile 
alimentare: maximum 50% 
pâine sau chifle, minimum 
25% carne sau brânzeturi și 
maximum 25% legume și 
nu se permite folosirea de 
aditivi alimentari sau 
conservanți și nici de creme 
cu ouă, maioneză sau 
frișcă.
Pentru implementarea 
proiectului, Guvernul a 
alocat în octombrie, anul 
trecut, 1,4 milioane de lei, 
adică 7 lei pentru fiecare 
elev, dar primăriile pot 
majora bugetul pentru 
mesele elevilor, așa cum 
este cazul și la Chitila unde, 

fiind un proiect subbugetat 
față de numărul de elevi, 
Consiliul Local a decis să 
completeze din bugetul 
propriu sumele necesare 
derulării Programului-pilot. 
„În acest moment suntem în 
faza de strângere a acordului 
părinților și a precizărilor 
legate de eventualele alergii 
sau intoleranțe alimentare 
ale copiilor, precum și a 
declarațiilor privind 
apartenența la o religie, cult 
sau comunitate culturală care 
restricționează consumul 

anumitor alimente. În acest 
timp, primăria face 
demersurile necesare pentru 
a dota școala cu anumite 
facilități, cum sunt vitrinele 
frigorifice și va derula 
procedura de licitație a unei 
firme care va produce și va 
livra pachetele alimentare. În 
scurtă vreme vom începe să 
acordăm masa cu pachețele 
alimentare tuturor elevilor, 
de la toate nivelurile, de la 
preșcolar până la gimnazial”, 
a mai spus prof. 
Ștefania Duminică.

Școala Gimnazială „Ion Vișoiu” va 
derula în premieră proiecte în 
parteneriat cu Ambasada Statelor 
Unite la București, ne-a precizat cu 
mândrie directorul adjunct al unității 
de învățământ, prof. Anca Palamar. 
Protocolul a fost stabilit în cadrul unei 
vizite pe care reprezentați ai ambasadei 
au făcut-o în școala chitileană și la care 
au participat: Ronald Hawkins, 
atașatul cultural al Ambasadei SUA, 
Matt Jones și Cornelia Vlaicu, Grants 
Manager. Din partea organizatorilor au 
fost prezenți: Ștefania Duminică, 
directorul școlii, Anca Palamar, Felicia 
Ion, consilier pentru Programe și 
Proiecte, Mihaela Stancu, responsabil 
Proiecte Educaționale, Magda Ilie de la 
Proinițiative - Asociația pentru Sprijin 
și Inițiativă Comunitară și Natalia 
Rotaru, reprezentant al Fundației Pro 

Chitila.
Programul, stabilit pentru o perioadă 
de doi ani, prevede ca elevi ai școlii, 
între 13-15 ani, cu situație școlară 
foarte bună, să participe la un număr 
de 200 de ore de limba engleză pe 
parcursul unui an școlar (4 ore pe 
săptămână și o tabără de vară de 7 
zile). „Orele vor fi orientate foarte mult 
pe partea practică, vor viza lucrul în 
echipă, proiecte, jocuri de comunicare, 
folosirea computerului și vor fi 
susținute într-un stil de predare non-
formal, de un profesor și un asistent 
având cunoștințe de cultură americană. 
De asemenea, elevii chitileni vor 
participa la evenimente cu specific 
american organizate de ambadadă, la 
vizite în instituții și vor primi vizite din 
partea voluntarilor americani”, ne-a 
mai spus prof. Anca Palamar.

moment companiile, și nu 
doar cele prezente în Chitila, 
își orientează bugetele spre 
alte direcții, iar implicarea 
lor în sport există, dar este 
foarte mică. Cred că până 
acum sportul nu a convins că 
poate să asigure o vizibilitate 
atât de bună unei companii, 
unui brand. Cred că fiecare 
dintre noi ar trebui să spargă 
gheața și să atragă câte un 
sponsor, să semneze 
parteneriate cu firme. Astfel 
ar crește vizibilitatea tuturor, 
și a clubului și a firmei. 

Dacă interviul acesta va fi 
citit de un om de afaceri 
dispus să vină alături de CS 
Chitila, ce i-ai transmite?
Unul dintre modurile prin 
care încercăm să convingem 

oamenii de afaceri să vină 
alături de noi este 
transparența. Vrem să îl 
implicăm activ, să fie 
conectat cu clubul și să știe 
tot ce facem. 
De aceea lucrăm foarte mult 
la site-ul clubului, pe care îl 
vom avea foarte curând și 
care este primul meu 
obiectiv, de fapt. Pe site 
putem prezenta toate cifrele. 
Care este bugetul pe fiecare 
secție, ce vrem să facem, ce 
am făcut până acum. Atunci 
sponsorul ar știi tot timpul ce 
se întâmplă cu banii lui. Sunt 
convins că odată pornită o 
relație cu un sponsor, acesta 
va decide să rămână alături 
de noi pentru că ne bazăm pe 
principii sănătoase de 
dezvoltare.



Alătură-te 
echipei noastre!

www.pro-chitila.ro

CONTACT SERVICE AUTO
Telefoane:

0720.555.753 / 0728.929.880
E-mail: office@gemaral.ro

Podoabele ZIA acum și în Carrefour Colosseum, Șoseaua Chitilei, 
Nr. 284. 
Brățările, cerceii și pandantivele ZIA sunt făurite individual, fiecare 
podoabă având particularitățile ei. Ele sunt inspirate din cultura 
daco-romană dar și din opera sculptorului Constantin Brâncuși, 
fiecare având o simbolistică aparte, cum ar fi simbolul solar dacic 
sau poarta sărutului. 
Purtați-le cu dragoste.

ANUNŢ ANGAJARE

Building Support Services, firmă 
specializată în întreţinere şi 
administrare, angajează operator 
curăţenie (femei şi bărbaţi) Bucureşti. 
Activitatea se va desfăşura în zona unui 
centru comercial din zona Băneasa, în 
Bucureşti.
Beneficii: contract de muncă, tichete de 
masă.
Program de lucru flexibil/ la alegere -  
între 4 ore şi  12 ore pe zi.
Informaţii suplimentare şi programări 
la interviuri la tel.: 
0746 079 892 sau 0752 150 677.
E-mail:  recrutare @bss.ro”

Sspațiu de publicitate gratuit în ziar 
pentru oferte de angajare 

Primăria Chitila, prin Biroul Primarului, dorește 
să faciliteze cetățenilor găsirea unui loc de muncă 
și pune la dispoziție firmelor și companiilor 
spațiu de publicitate gratuit în ziarul „Chitila azi”, 
pentru anunțurile cu oferte de angajare pentru 
diferite specializări și calificări. Firmele 
interesate sunt invitate 
să trimită ofertele de 
angajare direct pe adresa 
de mail: 
primar@primariachitila.
ro sau se pot adresa 
pentru detalii la biroul 
viceprimarului 
Andrei Costel.

http://www.pro-chitila.ro/

